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Geachte raadsleden,  
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In de Raadsinformatiebrief van 27 mei 2019 heb ik aangekondigd dat we samen met de markt en de 
evenementenorganisatoren zouden bekijken wat de beste optie is voor alternatieven van zogeheten 
‘single use plastics’ bij evenementen. Dit na een motie van M:OED bij de begrotingsbehandeling. Op 
22 oktober 2019 is een soortgelijke motie van GroenLinks overgenomen. Over die motie ging de RIB 
van 14 april jongstleden. Ten aanzien van de motie van M:OED zijn inmiddels stappen gezet, 
waarover ik u graag via deze RIB informeer.  
 
Single use plastics 
Een enquête onder (horeca)ondernemers en evenementenorganisatoren leert dat ruim driekwart van 
de 51 deelnemers aan de vragenlijst overtuigd is van de noodzaak bij te dragen aan een beter 
milieu. Gelet op het aantal respondenten kan deze uitkomst als indicatief worden gekwalificeerd. Iets 
meer dan de helft van de ondervraagden wil Single Use Plastics verminderen of ermee stoppen. Een 
meerderheid vindt single use plastics prima, als het maar goed ingezameld en gerecycled wordt. 
 
Mede met het oog op de genoemde reacties, en de op komst zijnde uitvoering van de Europese 
regelgeving op het gebied van single use plastics gaat het college vanaf 2021 het gebruik van single 
use plastics bij evenementen terugdringen. Het gaat dan om plastic wegwerpartikelen zoals rietjes, 
bestek en borden. De Europese commissie heeft een SUP-richtlijn opgesteld. Dit betekent dat alle 
EU-lidstaten deze richtlijn moeten opnemen in hun nationale wetgeving. Nederland werkt de 
wetgeving uit in een Algemene maatregel van bestuur (AMvB). In mei 2020 kan iedereen reageren 
op de concept AMvB via internetconsultatie. Op dit moment is nog onduidelijk hoe de AMvB er gaat 
uitzien. Op het moment dat hier wel duidelijkheid over bestaat kan, dan moet dit worden opgenomen 
in de actualisatie van het evenementenbeleid en/of de uitvoeringsregels van de 
Evenementenverordening. 
 
Gesloten circulair systeem voor grotere evenementen 
Verder zijn wij voornemens om de evenementenorganisatoren van grote evenementen vanaf 2022 te 
verplichten om bij plastic bekers een gesloten (circulair) systeem te hanteren. Het gaat hier om ca. 
30 evenementen op basis van grootte evenementen in risicocategorie B en C. Denk hierbij aan 
evenementen als het Preuvenemint, de concerten van Rieu op het Vrijthof, de INKOM en de 
Ironman. Dit gaat dan over hardcups of wegwerpbekers waarvoor in een gegarandeerde circulaire 
oplossing is voorzien. Deze mogelijkheden zijn toegestaan mits de evenementenorganisator dus ook 
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zorgt voor inzameling en recycling. Deze laatste verplichting zal eveneens worden opgenomen in 
ons nieuw vast te stellen evenementenbeleid in 2021. 
 
Carnaval 
Carnaval wordt niet gezien als een regulier evenement, maar valt als bijzonder evenement buiten het 
evenementenbeleid. Dat heeft vooral te maken met het feit dat er geen sprake is van één 
vergunning, één organisator en één afgebakend terrein. Vanaf 2017 is vanuit 
veiligheidsoverwegingen gekozen voor het gebruik van plastic bekers in plaats van glas in de 
openbare ruimte tijdens carnaval. De redenen om toentertijd over te gaan op plastic bekers had te 
maken met het terugbrengen van het aantal glasverwondingen, veiligheid, bereikbaarheid van 
hulpverleners en optreden van politie. Bij het overgaan op plastic bekers is wel getracht om deze 
gescheiden in te zamelen door o.a. speciale inzamelmethodes en het plaatsen van speciale 
afvalbakken. In de praktijk is helaas gebleken dat deze niet het gewenste effect hadden. Daarom zijn 
er tussen de gemeente en de horecaondernemers speciale afspraken gemaakt rondom 
afvalinzameling tijdens de carnavalsdagen. Dit betekent dat tijdens de Carnavalsdagen de 
ondernemers het afval, buiten glaswerk, frituurolie(vet) en milieubelastende stoffen, conform 
afspraak ter inzameling mogen aanbieden aan onze inzameldienst. Buiten de Carnavalsdagen 
dienen de ondernemers zich te conformeren aan de 25 meter opruimplicht gedurende het jaar. 
Wij gaan wel verder met de horecaondernemers in gesprek om te bekijken welke mogelijkheden er 
zijn om ook tijdens de carnavalsdagen het aantal plastic wegwerpbekers in te perken dan wel zo 
duurzaam mogelijk te verwerken 
 
Overige duurzaamheidsmaatregelen 
De mogelijkheden op het gebied van duurzaamheid voor evenementenorganisatoren zijn legio. We 
zouden recent (18 maart 2020) een inspiratiesessie hebben gehouden voor organisatoren en uw 
raad om onze stad een beeld te geven van de verduurzamingsmogelijkheden en hen daarbij te 
inspireren middels best practices. Zo zou Bruis komen toelichten hoe ze zelf de verduurzamingsstap 
hebben gemaakt middels een gesloten systeem voor drinkbekers. Deze inspiratiebijeenkomst is 
vanwege het coronavirus afgelast, maar zal op een later tijdstip worden ingehaald. 
 
Daarnaast is al eerder 10.000 euro beschikbaar gesteld voor organisatoren die stappen willen zetten 
op het gebied van ‘single use plastics’. Voorstel is om vooralsnog ondersteuning te bieden aan 
partijen die het aantal plastic wegwerpbekers willen terugdringen. Daar willen we de partijen de 
eerste twee jaar ondersteunen in de vorm van bewustwording, informatievoorziening en eventueel 
via een eenmalige financiële voorziening bij de transitie naar gesloten circulair systeem. Dit conform 
uitkomst van de enquête waarbij organisatoren aangeven dat de voorkeur uitgaat naar een subsidie 
in plaats van een lening. Organisator moet dan wel zelf aangegeven hoe ze zo’n circulair systeem 
gaat organiseren. De gemeente zal dus zelf geen uitleensysteem of revolverend fonds uitwerken, 
maar biedt eventuele ondersteuning bij de transitie van evenementen naar een duurzamer circulair 
systeem. 
 
 
Hoogachtend, 

 
John Aarts, 
Wethouder Financiën, Vastgoed, Stadsbeheer en Hospitality. 


